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Vážení přátelé, členové a příznivci JKA, 
 

končí rok 2022 a je dobré zhodnotit rok minulý a zároveň si dát předsevzetí do roku nového.  
 
Rok 2022 lze hodnotit jako velmi úspěšný, a to především díky tomu, že návrat k činnosti po 

období „covidu“ byl rychlý a nepoznamenal zásadně činnosti ani rozsah práce celého našeho 
svazu. Plán stanovený na rok 2022 byl naplněn víceméně na sto procent, proběhly všechny 

potřebné soutěže, plánované semináře, vzdělávací akce i činnosti související s reprezentací 
svazu navenek i s činností jednotlivých komisí. Bohužel na jaře bylo opět zrušeno konání 
evropského šampionátu JKA, což nebylo vzhledem k situaci nutné, ale bohužel vedení JKA 

Evropa rozhodlo a nám nezbylo než toto zrušení akceptovat. Co ale považuji za nejdůležitější 
je, že se stabilizoval a výrazně zlepšil systém řízení svazu díky ustanovení funkce 

„generálního sekretáře-managera“ svazu, díky kterému se podařilo aktivně zapojit do činnosti 
svazu především mladší generaci členů svazu. 
 

V průběhu roku došlo k řešení dalšího vývojového bodu svazu, kterým je ukončení aktivní 
činnosti shihana Hideo Ochi v České republice, se kterým souvisí i zkoušky na STV Dan. Tato 
skutečnost vedla k několika zásadním rozhodnutím a změnám, které systém zkoušení v JKA 

ČR bude nutno zavést v následujícím období. Již v roce 2022 v rámci Gasshuku Česká 
republika proběhly zkoušky na STV 1.-5. Dan JKA, které ukázaly na možnosti řešení vzniklé 

situace. V roce 2022 také došlo také k několika zásadním jednáním JKA ČR ve vztahu k JKA 
Evropa i JKA WF. Je milé vidět, že na mezinárodním poli jsme respektovanou zemí, vnímanou 
jako nositel kvalitní výuky a tréninku karate JKA, což dokumentují slova shihana Masaaki 

Uekiho na evropském Gasshuku v Bruselu, kde hodnotil karate v Evropě a zmínil, že Česká 
republika spolu se Švýcarskem má nejvyšší standart karate JKA na starém kontinentu. Tuto 

skutečnost podtrhuje i fakt, že na soutěžích ESKA a WSKA byly letos dosaženy vynikající 
výsledky, které tato tvrzení dokladují. Proto bych touto cestou chtěl poděkovat všem 
reprezentantům, závodníkům, trenérům, funkcionářům-manažerům, vedoucím jednotlivých 

komisí a úseků za jejich činnosti pro svaz i za přístup, kdy kamarádská a týmová atmosféra 
přispívá k dobrému zázemí a kvalitě chodu celé naší komunity. 
 

Hodnocení je tedy velmi pozitivní. Jaké jsou tedy vize a jako cestou se svaz může dále 
ubírat? Lze dále tvořit něco lepšího? Toto jsou asi otázky, které si všichni klademe. Moje 

odpověď je „ano“, je na čem dále pracovat a co zdokonalovat. Oblastí je více a zde uvedu 
pouze ty základní a prioritní. Samozřejmě, že prioritním úkolem a cílem svazu je 
zdokonalování a rozvoj karate-do stylu Shotokan, kde asociace JKA je nositelem nejvyšší 

kvality, a tak je potřeba tomuto mít na zřeteli a tomuto úkolu věnovat patřičnou důležitost. 
Dalšími úkoly jsou zkvalitnění práce trenérského kádru a jeho metodické vedení a vzdělávání, 

včetně rozvoje kaučingu a způsobu vedení závodníků ve sportovní podobě karate, zkvalitnění 
práce center SCM a práce s TM jako takovou, a další zkvalitnění práce managementu 



   

 

 

 

především v oblasti organizace akcí a komunikace mezi jednotlivými složkami, součástí 

kterého bude další zapojování mladších věkových kategorií do činností svazu. Důležitým 
úkolem, který spatřuji, je zapojení do mezinárodních struktur JKA Evropa a JKA WF, kde se 
v první řadě rýsuje projekt společné spolupráce „Middle-East Europe“, který je rozpracován a 

předběžně projednán.  
 

Věřím, že realizací těchto dílčích úkolů dojde i k navýšení významu duševních a duchovních 
aspektů karate a jejich harmonizace se sportovními specifiky, tedy prohloubení v pochopení 
karate jako sportu pro mládež a karate jako cesty pro starší cvičence. Tento prostor je 

potřeba zdůrazňovat jako cestu svobodné volby a naplnění potřeby každého jedince, kdy 
každý má právo najít si v karate JKA svoji vlastní podobu a zároveň zachovat respekt k volbě 

ostatních členů. Rovněž tomuto bodu bych rád věnoval pozornost v nadcházejícím období. 
 
 

Dovolte mi, abych vám do nového roku popřál mnoho štěstí, zdraví a úspěchů nejen v 
osobním životě, ale i na naší společné cestě karate-do. Zároveň doufám, že rok 2023 bude 
plný pozitivních změn v našem svazu, že se nám podaří vylepšit vzájemné vztahy, a že nový 

rok zahájí lednové školení, které proběhne tak jako každý rok v přátelské atmosféře jako milé 
každoroční setkání přátel a příznivců karate. 

 
 

       
        Ing. Richard Růžička 
 


